
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 798 af 10. september 2014 (alm. del). Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra (MFU) Pernille Skipper (EL). 

 

 

Benny Engelbrecht 

/ Preben Bialas 

  

26. september 2014 
J.nr. 14-4231245 

  

Skatteudvalget 2013-14
SAU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 798
Offentligt
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Spørgsmål 

Vil ministeren i forlængelse af svaret på SAU alm. del – spørgsmål 724 oplyse hvor mange 

personer der i 2013 har fået afskrevet deres gæld på SKATs initiativ efter inddrivelseslo-

vens § 16, altså ikke pga. forældelse, men fordi det må anses for åbenbart formålsløst at 

fortsatte inddrivelsen. 

 

Svar 

Jeg har modtaget følgende svar fra SKAT, som jeg kan henholde mig til: 

 

”Som nævnt i svaret på SAU alm. del – spørgsmål 724 kan SKAT som følge af system-

mæssige begrænsninger ikke opgøre, hvor mange personer, der har fået afskrevet deres 

gæld for perioden før EFIs idriftsættelse 1. september 2013. 

 

EFIs inddrivelsesindsatser idriftsættes trinvist. Funktionaliteten til afskrivning efter ind-

drivelseslovens § 16 tages i anvendelse i 2014. Der er derfor ikke foretaget afskrivninger i 

2013 efter 1. september 2013. Der var imidlertid 687 skyldnere, som i 2013 opfyldte be-

tingelserne for afskrivning efter § 16. Gælden for disse skyldnere bliver afskrevet i 2014.  

 

Der kan i opgørelsen ikke skelnes mellem om afskrivningen efter § 16 sker som følge af, 

at kravet må anses for åbenbart formålsløst at inddrive, eller om afskrivningen sker som 

følge af, at det er forbundet med uforholdsmæssige omkostninger at fortsætte inddrivel-

sen.” 
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